
Minnesanteckningar Miljökommitténs möte 15 juni 2023

Plats: Google Meets
Tid: 09.00 – 11.00
Närvarande: Bengt Hallberg, Stellan Stark, Carl Rönnow, Lotta Rosenberg, Bengt
Fröberg, Hans Johansson, Stellan Dahlberg, Caroline Kumlin
Frånvarande: Peter Karlsson, Jimmy Dominius

1. Mötets öppnande

Hans öppnar mötet.

2. Val av sekreterare

Carl väljs till sekreterare.

3. Fastställande av dagordning

Dagordningen fastställs.

4. Föregående minnesanteckningar

Föregående minnesanteckningar läggs till handlingarna.

5. Bordet runt

Hans tar upp frågan om punkten ska behållas på dagordningen framöver. För

beslut på nästkommande möte.

Bengt F: Mottagningsdirektivet - kontakt med miljöchefen i Karlskrona kommun

gällande implementering. Risk att det kan skrämma båtägare pga höga kostnader.

Bett kommunen att ta kontakt med andra kustkommuner i Blekinge - så att



kostnaderna kan hållas nere samt skicka ut tydliga direktiv så att det finns en

enhetlighet i planerna.

Stellan S: Avfallshanteringsplaner och miljöplaner på tapeten.

Bengt H: Båtens dag på söndag i Patholmsvikens Båtklubb (QR-koder, aktiviteter

mm.) Inspel mottages.

Hans: Riksdagsutflykt, 29 st riksdagsmän. Besök på Svenska Sjö i Vaxholm. Bra

diskussioner, bla med person från trafikutskottet som hade hand om havsfrågor.

Carl: Upplärning av Caroline.

6. Avrapportering
- Revidering av Egenkontroll för fritidsbåtshamnar

o Bildbeskrivning (länk)

▪ Förslag att alla ledamöter tittar igenom listan och tar bilder

efter bästa förmåga. Gör inget om det blir dubbletter.

▪ Syftet är att illustrera vad man menar och gärna på ett

korrekt sätt.

o Arbetsdokument

▪ Synpunkter lämnas till mötet den 30 augusti.

- Arbetsgrupp markföroreningar

o Sumera Sweboat-rapport om saneringsmetoder

▪ Carl lägger upp på hemsidan (länk).

- Arbetsgrupp Östersjöns rättigheter

o Avrapportering - kommentar från US

▪ US är positiva till projektidén.

▪ Hans och Peter åker ner till Genua (Ocean Race summit)

▪ Rapportering till nästa US-möte i augusti

o Agendan för projektidé

7. Tidigare bordlagda frågor
a. Citat och bilder till Båtmiljö.se



8. Chalmers XRF-rapport
a. Länk till rapporten

b. Diskussion om XRF-mätningens tillförlitlighet kontra skrapprov. Det

finns för- och nackdelar med båda metoderna. Viktigt framåt är att

SBU rekommenderar teknikneutralt och att båda metoderna utvecklas

vidare.

c. Inspel från Jimmy:
i. Bra att de rekommenderar en referensmätning på skrovet ovanför

vattenlinjen/bottenmålningen.

ii. De säger ingenting om koppar. Här blir det fortfarande ingen ledning

för kommunerna att sätta någon sorts riktvärde/rekommenderat

värde.

iii. Vi bör från SBU tala om hur vi värderar de mätningar som redan

gjorts med våra instrument.

iv. Viktigt att det inte dröjer för länge innan de kommer med rapporten

om skrapprover.

v. Jag hoppas att båtklubbar framöver fortsätter att lita på XRF som

indikation på tenn. Om detta bidrar till mer oklarheter så är inte

mycket vunnet.

d. Möte med HaV, TS och NV den 19/6 gällande vad den nya

bedömningsgrunden kommer att ha för påverkan på våra medlemmar.

9. SBU XRF-projekt
a. Samtliga utbildade mätförrättare kommer att bjudas in till en

kompletterande utbildning avseende ny bedömningsgrund (sept).

b. Omgång 6 i höst (okt). Inbjudan via båtförbunden innan sommaren.

c. Revidering av material (mätprotokoll, utbildningsmaterial mm) pågår.

10. Mottagning och hantering av avfall
a. Mall från TS (länk)

i. SBU kommer också att ta fram en egen mall, skickas ut i nästa

vecka.



b. TS vägledning till kommunerna (länk)

c. Båtklubbsråd har skickats ut på internremiss. Dessa är nu skickade till

Ejheden för grafisk design.

d. 3 st webbinar är planerade i höst. Båtförbunden bjuder in. Följande

datum är spikade

i. 29 augusti

ii. 30 augusti

iii. 6 september

e. Diskussion om datum som kommunerna har kommunicerat till

båtklubbarna. Stockholm med viss omnejd samt Blekinge har begärt

in avfallshanteringsplaner senast den 30 september. Annars har

kommunen inte gått ut med information än.

f. De som har en avfallshanteringsplan idag, som är godkänd av

kommun tidigare, bör fortfarande revidera planen och skicka in igen

till kommunen.

11. Övriga frågor
a. Nationell Båtmiljökonferens

i. Boka upp datum 17-18 oktober i kalender

ii. Vi behöver en till moderator till konferensen - kommittén får i

uppdrag att fundera på saken till nästa möte. Stellan Dahlberg

hör med Jonas Turitz.

12. Nästa möte
a. Onsdag 30 augusti kl. 09:00 - 11:00

13. Mötet avslutas

Hans avslutar mötet och önskar alla en riktigt skön båtsommar!


